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Elsősök kerestetnek

Több folytatásban ismertettük 
a közelben található általános 
iskolák kínálatát, s most, hogy 
elmúlt a beiratkozás időszaka, 
az iskolákon a sor, hogy számot 
vessenek: hányan is kezdik náluk 
az új évet. A XVI. kerületben má-
jus 5-én délelőtt gyűltek össze 
az általános iskolák képviselői, 
hogy meghatározzák a létszámot 
– akit ugyanis nem tudnak körze-
ten kívüli iskolába felvenni, annak 
a diáknak a körzetiben kell helyet 
biztosítani, s mivel az osztálylét-
számok adottak, lehet, hogy mi-
atta mást nem tudnak felvenni.

Míg a képünkön is látható ap-
rómunka folyt, lapunkat Csomor 
Ervin alpolgármester tájékoztat-
ta a XVI. kerületi számadatokról, 
tendenciákról. Mint elmondta, a 
kerületben elsőbe jelentkezett 
diákok létszáma a múlt évihez 
képest szinte nem változott, 622 
helyett most 619-en lettek tan-
kötelesek. Szintén stabilnak mu-
tatkozik az a tendencia, hogy 
a szülők a tanköteles kort elért 
gyerekeket még egy évre az óvo-
dában hagyják, most 162 gyerek 
járja így újra a nagycsoportot.

Lényegesen változott viszont 
a körzeten kívüli iskolába törté-
nő beíratás, ami a szülők szabad 
iskolaválasztási jogából adódik 
(már amennyiben van hely). Az 
előző évben a beiskolázott diá-
kok közül csak 172-en maradtak 

a körzetes iskolában, idén már 
340 gyerek szülei találták meg-
felelőnek a körzetes iskolát. Az 
alpolgármester ezt úgy magya-
rázta, hogy a szülők rájöttek: 
kellően színvonalas valamennyi 
kerületi iskola, s közlekedési és 
egyéb okok miatt inkább a közeli 
intézményt választják.

Hogy az iskolák közötti túlzott 
versengést elkerüljék, az önkor-
mányzat korábban úgy döntött, 
hogy mindenütt csak két-két el-
ső osztály indítható. Léteznek 
viszont keresett iskolák, hagyo-
mányosan ilyen a Herman és a 
Sashalmi Tanoda, s ezek mel-
lé idén felzárkózott a Kölcsey, 
a Szent-Györgyi és a Táncsics. 
A szabályok szerint a favorit in-
tézményekben is első sorban a 
körzetes gyerekeket kell felven-
ni, s külső jelentkező csak ak-
kor jöhet, ha marad még hely. 
A szemfüles szülők viszont úgy 
szereznek tuti helyet maguk-
nak, hogy bejelentik a gyereket 
egy körzethez tartozó címre: a 
Herman körzetében váratlanul 16 
fővel nőtt meg az elsősök létszá-
ma, így ők felvételt is nyertek – az 
önkormányzat ugyanakkor nem 
vizsgálhatja, hogy a gyerek élet-
vitelszerűen tényleg ott lakik-e a 
bejelentett címen. Ennek az lett a 
következménye, hogy idén nem 
is tudtak körzeten kívülit felvenni, 
három első osztályt pedig nem 

indíthatnak, mert az iskolában er-
re nincs hely.

A helyzet végül is teljesen ki-
egyensúlyozott lett kerületi szin-
ten: minden általános iskolában 
két első osztály indul, kivétel a 
Lemhényi, ahol csak egy osz-
tályra való jelentkező jött össze. 
Érdemes megemlíteni, hogy az 
önkormányzati iskoláknak erős 
konkurensei vannak a kerület-
ben. Egyházhoz tartozó a ka-
tolikus Néri, és a Hit gyülekezet 
égisze alatt működő Bornemisz-
sza; a nagy ezoterikus, Rudolf 
Steiner nevelési elveit alkalmaz-
za a sashalmi Waldorf iskola, bib-
liai alapokon nevel a mátyásföldi 
Antiókhia, a világi alapokon álló 
Új Suli pedig speciális nevelési 
igényeket elégít ki. (F)

ÁLLANDÓSULT GYERMEKLÉT-
SZÁM ZUGLÓBAN. Az április 24-
25-i beiratkozást követően eltelt 
rövid időben még csak előzetes 
információink vannak arról, hogy 
a XIV. kerületben milyen ered-
ménnyel végződött az általános 
iskolai beiratkozás. Ami biztos, 
hogy az említett időpontban 
899 óvodást írattak a szüleik is-
kolába. Ez a szám gyakorlatilag 
megegyezik az egy évvel ezelőtti 
adattal (akkor a beiratkozást kö-
vetően 906 volt az elsősök lét-
száma), ugyanakkor fontos le-
szögezni, hogy ez a szám még 
szeptemberig jócskán módosul-
hat. Amint az az adatokból kide-
rült, a kerületi iskolák többségé-
ben sikerült feltölteni a tervezett 
osztályokat. Vannak intézmé-
nyek, ahova viszont a megenge-
dettnél is többen jelentkeztek, így 
ott több jelentkezést is el kellett 
utasítania az iskolának, ám az el-
utasítottaknak jogában áll felleb-
bezni, emiatt egyelőre még nem 
állnak pontos számadatok a ren-
delkezésünkre. Mindössze annyit 
tudunk, hogy az iskolák hány el-
ső osztályt indíthatnak szeptem-
bertől. Eszerint az Álmos Vezér 
Gimnázium és Általános Iskola 2, 
az Arany János Általános Iskola 
2, a Benedek Elek Módszertani 
Központ 1, a Heltai Gáspár Ál-
talános Iskola 1, a Herman Ot-
tó Általános Iskola 3, a Hunyadi 
János Általános Iskola 2, a Jókai 
Mór Általános Iskola 2, a József 
Attila Általános Iskola 1, a Liszt 
Ferenc Általános Iskola 3, a Kaff-
ka Margit Általános Iskola 2, a dr. 
Mező Ferenc Általános Iskola 3, 
a Móra Ferenc Általános Iskola 3, 
a Munkácsy Mihály Általános Is-
kola 2, a Németh Imre Általános 
Iskola 3+1, a Széchenyi István 
Általános Iskola 2, a Városligeti 
Magyar – Angol Két Tanítási Nyel-
vű Általános Iskola 3 és a Zuglói 
Hajós Alfréd Magyar – Német Két 
Tanítási Nyelvű Általános Iskola 
2 első osztállyal kezdheti meg a 
2008/2009-es esztendőt. (S)

Április 26-án a Szilas menti 
kisgazdák és az Erzsébetligeti 
Egyesület tagjai társadalmi mun-
kában lefestették az Erzsébet-li-
get padjait. Ezzel azonban még 
nem fejeződött be az ülőalkalma-
tosságok védelme. Április 28-án 
ugyanis a padok megszáradását 
követően a Kerületgazda Szol-
gáltató Szervezet egy átlátszó 
védőréteggel vonta be a frissen 
festett padokat. Az akció a kerü-
let falfirka-mentesítő programjá-
nak is fontos részét képezte. Ezt 
bizonyította, hogy a padok védel-
méből Kovács Péter polgármes-
ter is kivette a részét.

A program hatékonyságára 
is az Erzsébet-ligetben találni a 
legjobb példákat, ahol nem ré-
gen olyan fontos beruházások 
zajlottak, mint az MLTC klubház, 
illetve a színház külső – belső 
felújítása, valamint a mátyásföl-
di uszoda megépítése. Ezek az 
épületek eddig azonban nem 
estek prédájául a sötétség leple 
alatt tevékenykedő grafitizőknek.
Köszönhetően annak, hogy mind 
a kerületi rendőrök, mind pedig 
a polgárőrök nagy gondot fordí-
tanak az objektumok védelmére, 
illetve annak, hogy a fent említett 
épületek egytől egyig a padokra 
is felkerült védőréteggel lettek 
ellátva. A kerületi önkormányzat 
ugyanis végérvényesen hadat 
kíván üzenni a falfirkáknak. Ezt
az eltökélt szándékát pedig több 
módon is bizonyítani kívánja. 
Egyrészt azzal, hogy a rendvé-
delmi szerveket nagyobb odafi-
gyelésre kérte, másrészt pedig 
azzal, hogy a célok elérésére 
pénzt is szánnak a képviselők. A 
költségvetésben már elkülönítet-
tek erre programra 55 millió fo-
rintot, az annak elköltéséről szóló 
rendeletet pedig a május 7-i ülé-
sen alkotják meg. Ami biztosnak 
tűnik, az összeg egy részéből az 

Védett padok  
az Erzsébet-ligetben

önkormányzat a saját területeit, a 
játszótereket, a parkokat, a főbb 
intézményeket látja el a már em-
lített átlátszó védőburkolattal. Ez 
egy olyan réteg, amelyről a fal-
firka egy nagy nyomású vízsu-
gárral könnyedén eltávolítható. 
Az 55 millió forint másik feléből 
pedig a lakosság részesülhet. El-
sősorban a főbb útvonalak mel-
lett élők, és közülük is azok, akik 
vállalják, hogy az önkormányzat-
tól kapott védőréteg felhordását 
követően minden falfirkát három
napon belül eltávolítanak az épü-
letükről.

Kovács Péter festés közben la-
punknak elmondta, hogy a grafiti
egy olyan társadalmi probléma, 
mely ellen csak összefogással le-
hetünk eredményesek. Az önkor-
mányzat az első és legfontosabb 
lépést már megtette, a rendőrség, 
polgárőrség tevékenységéről pe-
dig árulkodik, hogy az elmúlt hó-
napokban rendkívül hatékonyak 
voltak a grafitisek, falfirkálók el-
fogása terén. Most már csak a 
harmadik pólusnak, a lakosság-
nak a támogatása szükséges. 
Kezdve onnan, hogy a szülők fe-
lelősséget vállalnak gyermekeik 
tettéért, hogy a fiatalok tisztában
legyenek a tetteik következmé-
nyével, és, hogy a jövőben nem 
csak a saját, hanem a közvagyon 
védelmére is odafigyeljünk. (Így
talán nem fordul majd elő, hogy 
néhány fiatal úgy firkáljon össze
egy buszmegállót, hogy az ott 
várakozó utasok egyike sem mer 
rájuk szólni.) 

Természetesen a jó pedagó-
gus nem csak szigorral, hanem 
engedményekkel is eredményes 
lehet. Éppen ezért az a megoldás 
sincs kizárva, hogy a grafitivel
megfertőződött fiatalok számá-
ra az önkormányzat egy épüle-
tet biztosít majd (ilyen lehetne 
az Erzsébet-ligetet elcsúfító ro-
mos tisztikaszinó), ahol az alko-
tók szabadon kiélhetik önmegva-
lósító vágyaikat. Ennek azonban 
feltétele lenne, hogy aláírjanak 
egy dokumentumot, melyben 
megfogadják, hogy az épületen 
kívül más falfelületen nem hagy-
ják ott kézjegyüket, tegüket. (M)
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Kovács Péter polgármester a speciális védőréteg felfestése köz-
ben – az önkormányzat 55 milliót fordít falfirka elleni védelemre


